
Iz seje širšega odbora 
učiteljic gospodinjsko -

nadaljevalnih šol 
V marcu se je po daljšem presledku vršila 

seja širšega odbora učiteljic gospodinjsko 
nadaljevalnih šol. 

Predsednica tov. Mešičkova se je uvodo
ma z iskrenimi besedami spomnila umrle tov. 
Neže Klunove iz Dolenje vasi. Med prvimi, 
ki so posvetile svoje moči in zmožnosti go
spodinj skonadal j evalni šoli, že takoj v po
četku, je bila tudi ona. 

• 
Število gospodinjskonadaljevalnih šol je 

v letošnjem šolskem letu nazadovalo za 9. 
Vzrok je iskati deloma v tem, da velik 

del učiteljic, ki so pripravljene za to delo, 
nima potrebne kvalifikacije, ker že par let 
ni bilo praktičnega tečaja. 

S tem, da tudi delovnega občestva že dve 
leti ni, je pretrgan osebni stik med voditelji
cami in edina prilika, da je učiteljstvo teh šol 
moglo razpravljati o vseh vprašanjih, ki to 
šolstvo zadevajo, in je iz tega skupnega ob
čestvenega dela črpalo moči in voljo za na
daljnjo delo. 

Prekinjeno je izhajanje »Prosvete« in s 
tem pisana vez.med odborom in učiteljicami 
gospodinjskih nadaljevalnih šol. 

Poleg drugih vzrokov so še krajevne raz
mere, ki delo podpirajo, ali pa onemogočajo. 

Medsebojno razmerje med voditeljicami 
in krajevnimi šolskimi odbori je poglobiti, da 
bodo tudi krajevni čmitelji čutili soodgovor
nost na napredku oziroma nazadovanju šole in 
ne bo kot doslej v mnogih primerih padla od
govornost le v breme voditeljice same. 

Notranji ustroj, oziroma šolsko delo je 
ostalo neizpremenjeno. Glede učnih moči se 
je izpremenilo le v toliko, da je pouk dovo
ljen izključno le kvalificiranim učiteljicam. 

Ker se na učiteljice gospodinjskonada
ljevalnih šol stavijo vedno večje zahteve, bo 
treba primernih nadaljevalnih tečajev, da se 
njih strokovna izobrazba poglobi. 

Letošnje počitnice predvideva odbor zo
pet tečaj za fino kuho, ki se bo vršil takoj v 
začetku julija, pod istimi pogoji kot lansko 
leto, na kar se učiteljice opozarja že sedaj. 

Poleg tega tečaja bo skušal odbor organi
zirati tudi tečaj za prikrojevanje. Poučevala 
naj bi praktična učiteljica, ki bi znala v krat
kem času nuditi res toliko, kolikor se rabi v 
gospodinj skonadal j evalni in osnovni šoli. 

Razpravlja se tudi o vrtnarskem in zele-
njadarskem ter praktičnem tečaju, ki naj bi 
ju priredila banska uprava, po smernicah in 
programu odbora. 

Ponovno se vloži na kr. bansko upravo 
vloga za reformo gospodinjskega pouka na 
učiteljišču, ker le potem bomo smeli pričako
vati dovoljnega zanimanja za gospodinjsko 
nadaljevalno šolstvo tudi od strani mladih uči
teljic. » 



Kot glavna točka dnevnega reda je raz
prava o podrobnem učnem načrtu, ki ga je 
sestavila tajnica. 

Odbor se zedini za predloženo razdelitev 
snovi na mesece, ki se ozira na koncentracijo 
in pušča vso prostost v izberi jedilnika, ki se 
mora samo prilagoditi predvideni učni snovi 
za posamezni mesec. 

S tem, da je snov razdeljena na 5 mese
cev se izognemo razdelitvi na tedne oziroma 
celo na ure ter s tem tudi vsakemu šabloni
ranju, ker se z gornjim načrtom pušča vsaki 
voditeljici popolna svoboda, načrt ji služi le 
kot okvir in nekaka kontrola, da ne zaide v 
preveč ali premalo. 

Vse odbornice dobe po en primerek na
črta, da vneso svoje opombe in izpreminje

valne predloge, nakar bo odbor o njem do
končno sklepal. 

Ko bo program sprejet po odboru, bo raz
poslan na vse gospodinjskonadaljcvalne šole. 

• 
Stanje blagajne je zadovoljivo. 
Prve brošure je prodane 1370, druge 882 

izvodov. 
Prosimo tovarišicc, da poravnajo naroč

nino po poslanih položnicah, da moremo po
ravnati svoje obveznosti v tiskarni. 

V dbor sta se kooptirali dve novi članici. 
Na mesto umrle tov. Klunove, tov. Tinca Ro
dič iz Stopica, za Kočevje in Belo Krajino. 
Na mesto tov. Jankovičeve iz Vojnika pa 
tov. Milena Žagar iz Ljubečne, za Celje, La
ško, konjiče, Gornji grad, Šmarje pri Jelšah. 

And. 


